
Een autoloze Langebrug op Koninginnedag 2000. Foto: Hans Slot

Ten geleide
In dit nummer vindt u het verslag van de algemene ledenver- hd
gadering van 12 april jl. Op deze vergadering heeft het bestuur
toegezegd een groot aantal brieven aan de gemeente te
schrijven. De beloofde brieven zijn inderdaad geschreven en in
hun geheel of gedeeltelijk opgenomen in deze krant. Op de
vergadering bleek dat veel leden het op prijs stellen met elkaar
over de wijk te praten. We organiseren daarom in oktober een
extra bijeenkomst. Meer nieuws in het septembernummer.

De excursie van de vereniging naar de Pieterskerk op 27 mei is
inmiddels achter de rug. De rondleiding die wij daar kregen
aangeboden, heeft zodanige indruk op ons gemaakt dat wij
daarover twee reportages en diverse foto's hebben opgenomen.

In korte tijd zijn we trouwens de tweede wijkwethouder
kwijtgeraakt. Na Huib Kruijt is ook Berrie Vos vervroegd
afgetreden. Overigens hadden we nauwelijks iets van onze
wijkwethouders gemerkt. Een gouden kans voor hun opvolger”?
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Algemene ledenvergadering 

1. Opening en vaststelling van de agenda 
De ledenvergadering 2000 vond plaats op 12 april 
in hotel Nieuw Minerva op de Boommarkt. De 
secretaris, Ineke Stoop, opent de vergadering. Zij 
vervangt voorzitter Hans Slot die in verband met 
werkzaamheden buitenslands verhinderd is. 
Aanwezig waren ca. 30 leden van de vergadering. 

2. Notulen vorige vergadering 
Het verslag van de ledenvergadering 1999 is 
opgenomen in de Hart van de Stadkrant van juni 
van dat jaar. Het wordt zonder wijzigingen 
vastgesteld. 

lg. Jaarverslag secretaris 
Het jaarverslag omvat de gebruikelijke aandachts- 
punten. Het dient daarmee niet alleen als terug- 
blik, maar ook als basis voor een gedachtewisse- 
ling tussen bestuur en leden over de huidige 
stand van zaken. Delen van het jaarverslag zijn in 
de notulen opgenomen. Ook zijn de namen van 
de verantwoordelijke bestuursleden vermeld. 

a. Bijeenkomsten 
Op 21 april 1999 werd de Algemene Ledenver- 
gadering gehouden in stadslokaal Burgerzaken. 
Tijdens de vergadering is een ansichtkaart met 
nuttige adressen gepresenteerd. Deze is met 
enkele wijzigingen in de wijk verspreid. 
Op 27 mei organiseerde de vereniging, samen 
met de wijkvereniging Maredorp/de Camp onder 
de titel De Aa/markt: een brug te veel?! een dis- 

cussiebijeenkomst voor bewoners, winkeliers, 
ambtenaren, bestuurders, belangstellenden. De 
belangstelling voor deze bijeenkomst was 
bijzonder groot: aanwezig waren veel bewoners, 
maar ook ondernemers uit de wijk, journalisten en 
veel Leidse politici, waaronder twee wethouders. 

b. Overzicht leden 
Tijdens de AL V 1997 bedroeg het aantal leden 
van de vereniging 175. Op hetzelfde tijdstip in 
1998 waren dat er 186, in 1999 204 en in maart 
2000 213. In 1998 zijn 27 nieuwe leden verwel- 
komd, in 1999 al 10. Enkele leden verhuisden uit 
de wijk. Een overzicht van het ledental naar straat 
staat hiernaast. (Als u in een straat woont met 
maar één lid van de wijkvereniging, bent u dat. 
Hoog tijd om uw buren lid te maken.) 

straat leden 
Rapenburg 34 
Pieterskerkhof 12 
Langebrug 12 
Jan van Houtkade 10 
Vliet 8 
Rembrandtstraat 8 
Pieterskerkgracht 6 
Kloksteeg 6 
Nieuwsteeg 6 
Hoef straat 5 
Raamsteeg 4 
Aalmarkt 4 
Pieterskerkstraat 4 
Papengracht 4 
Groenhazengracht 4 
Bree straat 3 
Garen markt 3 
Neeltje van Zuytbrouckhof 3 
Doelens teeg 3 
Kaiserstraat 3 
Dief steeg 3 
Heren steeg 3 
Zonneveldstraat 3 
Kolfmakersteeg 3 
Bakkers teeg 3 
Oude Varkenmarkt 3 
5e Binnenvestgracht 2 
Gekroonde Liefdepoort 2 
Gerecht 2 
Bethaniënhof 2 
Boisotkade 2 
Galgewater 2 
Kort Rapenburg 2 
Ruime Consciëntiestraat 2 
Scheepmakerssteeg 2 
Steenschuur 2 
p G Speckhof 2 
Schoolsteeg 2 
Pelgrimspoort 1 
Pesijnhof 1 
Korevaarstraat 1 
Noordeinde 1 
Ketelboersteeg 1 
Ooezastraat 1 
Commanderijpoort 1 
Boommarkt 1 
Begijnhof 1 
Lokhorststraat 1 
Salomonsteeg 1 
Heilige Geesthofje 1 
Molensteeg 1 
Sebastiaansdoelen 1 
St. Jacobsg racht 1 
Sterrenwacht 1 
Arsenaalstraat 1 
Weddesteeg 1 
Buiten wijk 13 

totaal 213 
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Al pratend, kijkend en klauterend constateerden 
we dat 'een leien dakje' van dichtbij óók echt 
gladjes is. Via een comfortabel brede goot gingen 
we één van die geheimzinnige rode dakdeurtjes in 
en kwamen in een compleet onbekende wereld te- 
recht: tussen de trekstangen en de balken van de 
houten kapconstructie, boven de gemetselde 
gewelven van de zijbeuken. Dit was echt kruip- 
door-sluip-door in het halfduister, met de als een 
soort bakstenen iglo's opbollende gewelfbogen 
links van ons. Een fascinerend gezicht. Verwaaid 
en bestoft namen we nog een staartje van de 
parallelrondleiding mee door een kijkje in de Kerk- 
meesterkamer. Terwijl wij vooral de invloed van 
weer en wind op de kerk hadden kunnen aan- 
schouwen, had de andere groep o.l.v. Ton Boon 
tie schade van binnenuit opgenomen. Hier zijn 
vooral de activiteiten van bonte knaagkever en 
kleine houtworm zorgwekkend. Boon: 'Geeft dus 
gul als de Stichting Pieterskerk komt collecteren.' 
Dat zullen we doen Ton! Het biertje na afloop 
smaakte uitstekend. 

José Plevier 
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Hans van Schie Breestraat 140 2311 CX Leiden Tel. 071-512 22 13 

Oost-Indische kers 

Er zijn nog zakjes zaad van de Oost-Indisch kers 
te krijgen bij de Hortus. Mocht u de zaai-instructie 
uit de vorige krant verloren zijn: op een zonnig 
plekje in de grond of een pot, liefst niet al te 
vruchtbare grond, en goed nat houden. Deze 
soort, de Tropaeolum majus, blijft niet laag aan de 
grond en moet een beetje geleid worden. Aan de 
éénjarige plant komen bloemen in alle schake- 
ringen tussen geel en diep-oranje. 

Franceline Hendrikse-Pompe 

» 

) 

Tussen binnen- en buitendak van de Pieterskerk. Foto: Thijs Richel 
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Avontuur in de Pieterskerk 

Nogmaals: Een bijzondere rondleiding op 
zaterdag 27 mei jl. 

Ton Boon, directeur van de Stichting Pieterskerk, 
ontving ons met koffie en cake en vertelde iets 
over de ontstaansgeschiedenis van de kerk die zo 
beeldbepalend voor onze wijk is. Hierbij vind ik het 
verhaal van de 110 meter hoge toren die instort in 
1512 (het geraas duurde drie dagen, de klok 
kwam in de steeg die sindsdien Kloksteeg heet, 
terecht) altijd weer spannend. 

Het werd echter pas echt spannend toen de helft 
van de groep, waarbij ik mij aansloot, via de 
nauwe traptoren aan de ZW-zijde naar de trans 
klauterde. Daar klommen we onder toeziend oog 
van Paul Rietboom (restauratie-architect van 
Bureau Boudewijn Veldman) over het transhek 
heen, de steiger op die aan de West- en Zuidzijde 
is geplaatst ten behoeve van onderhoudswerk- 
zaamheden. 

Het uitzicht over de stad was schitterend, maar 
daar waren we niet in de eerste plaats voor 
gekomen. Van de deskundige leerden we over 
bakstenen met waterschade en Belgisch tufsteen 
met haarscheurtjes. Voor geen enkele situatie is 
een pasklare oplossing voorhanden bij zo'n 
historisch, in zekere zin organisch gegroeid 
gebouw. Daarom wordt er op kleine stukjes iets 
uitgeprobeerd (bv. uithakken en vervangen door 
mortel of nieuwe steen invoegen) en kijkt men na 
een half jaar hoe elk van de oplossingen zich 
houdt. Soms moeten ingrepen van voorgaande 
restauraties weer ongedaan gemaakt worden 
omdat die meer kwaad dan goed hebben gedaan, 
zoals het gecombineerd toepassen van materialen 
die zich bij uitzetting en krimp niet met elkaar 
verdragen. Vaak botsen ook de belangen van de 
commerciële exploitatie van de kerk en het ge- 
bouwbehoud. Snelle temperatuurschommelingen 
zijn funest voor de glas-in-loodramen, maar ook 
voor het orgel. Aan de andere kant moet het 
gebouw wel gebruikt worden om geen doods 
monument te worden. 

) 

De leien daken van de Pieterskerk. Foto: Thijs Richel 
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c. Hart van de Stadkrant 
In 1999 werden vier edities van de Hart van de 
Stadkrant uitgebracht. Carlo van Praag redigeert 
de krant, Ineke Stoop levert technische onder- 
steuning. De oplage bedraagt 2.500 exemplaren. 
De krant bevat advertenties van 12 betalende 
adverteerders en 2 advertenties van bedrijven die 
de vereniging praktisch hulp verlenen of hebben 
verleend. 

Naar aanleiding van de Hart van de Stadkrant van 
maart 2000 merkt de heer Breedveld op dat het 
bestuur zich inzake parkeergelegenheid in de 
binnenstad eenzijdig opstelt. Bovendien gaf het 
artikel over parkeren in deze krant volgens hem 
het standpunt van het bestuur weer, en niet van 

alle leden van de vereniging. Dit punt komt verder 
aan de orde bij 'Verkeer en parkeren'. 

d. Evenementen 
De vereniging heeft meegedaan met een be- 
roepszaak tegen de gemeente. Hiervoor is het 
voortouw genomen door Maredorp/de Camp en 
Pancras-west. De bezwaren richtten zich op het 
aantal evenementen op sommige lokaties, de 
aantallen decibellen die mogen worden 
geproduceerd, de wijze waarop dit gemeten wordt 
en het feit dat vaak pas in een laat stadium 
evenementen worden aangekondigd. In 1999 is 
de zaak tot de Hoge Raad gekomen. De raad 
heeft de gemeente om technische redenen in het 
ongelijk gesteld. 

Het bestuur (Jessica de Lannoy en Arjan 
Bosman) tracht een balans te vinden tussen ener- 

zijds evenementen en anderzijds bewonersrust. 
Daarom hecht het veel waarde aan transparante 
procedures, inspraak en het tijdig en correct 
afhandelen van klachten en bezwaarschriften. 

Het onderwerp evenementen leidt tot een geani- 
meerde discussie, vooral over de overlast die be- 
woners ondervinden. Deze overlast komt voort uit 
diverse geluidsbronnen en de evenementen zijn 
daar slechts één van. Zo is er nogal wat nachtelijk 
lawaai van horecabezoekers. Ook de meeuwen 
die in aantal toenemen en door de gemeente niet 
doeltreffend worden bestreden, veroorzaken 
geluidshinder. De bewoners kunnen in elk geval 
een bijdrage aan de bestrijding van het probleem 
leveren door de meeuwen niet te voederen en 
geen eetbare vuilnis te dumpen. 
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e. Horeca 
Het bestuur van de vereniging (Hans Slot, Carlo 
van Praag) maakte deel uit van een begeleidings- 
groep van het experiment met vrije sluitingstijden 
voor cafés. Uit een onderzoek van de gemeente 
blijkt dat de overlast niet meer, maar ook niet min- 
der is geworden. Het beleid wordt gecontinueerd. 
Het bestuur is daar niet enthousiast over, maar 
heeft besloten verder geen verzet aan te tekenen. 
Dat zou ook geen effect hebben, omdat er een 
grote politieke meerderheid in Leiden is voor vrije 
sluitingstijden. Het bestuur heeft met klem aange- 
drongen op de voortzetting en zo mogelijk de 
intensivering van het handhavingsbeleid rond de 
nieuwe sluitingstijden. Hierbij is het van belang dat 
bewoners die last ondervinden van de horeca 
daarover hun beklag doen. De speciale klachten- 
lijn (het nummer wordt regelmatig in de Hart van 
de Stadkrant vermeld) is daartoe het aangewezen 
middel. Van de klachten die aldus bij de gemeen- 
te binnenkomen wordt een statistiek bijgehouden. 

De verlening van de vergunning voor een coffee- 
shop aan de Korevaarstraat is van de baan. De 
coffeeshop in kwestie heeft nu echter het oog op 
een pand in de Doezastraat. Een groep bewoners 
van het gebied voert actie tegen het plan. Zij wij- 
zen erop dat de coffeeshop in de onmiddellijke 
nabijheid van twee scholen komt te liggen. Niet 
alle aanwezigen zijn beducht voor coffeeshops. 
Veel van deze bedrijfjes geven helemaal geen 
overlast. Een coffeeshop kan echter hinderlijk 
worden als hij deel gaat uitmaken van het uit- 
gaansleven in een buurt. Het bestuur zal bij de 
gemeente schriftelijk protesteren tegen de cof- 
feeshop aan de Doezastraat (zie elders in deze 
krant). De lokatie in de buurt van de scholen is 
daarbij een argument. Verder verzet het bestuur 
zich meer in het algemeen tegen het gemeentelijk 
beleid waarbij alle Leidse coffeeshops in de 
binnenstad worden ondergebracht. 

) 
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f. Verkeer en parkeren 
Het bestuur (Arjan Bosman, Hans Slot) vindt 
nieuwe grootschalige parkeervoorzieningen in de 
binnenstad niet gewenst en draagt deze visie ook 
uit met betrekking tot de herinrichting van het 
Aalmarktgebied. Het pleit voor een autoluwe 
binnenstad, toegankelijk voor de bewoners (en 
goede voorzieningen voor vooral bezoekers van 
oudere binnenstadbewoners), geen doorgaande 
wegen en selectieve commerciële toegang. 

De heer Breedveld kan zich daarmee niet vereni- 
gen. De binnenstad heeft voor zijn economische 
functie voldoende parkeergelegenheid nodig en 
deze kan trouwens ook aan de bewoners ten goe- 
de komen. Het bestuur houdt daarmee volgens de 
heer Breedveld met zijn oppositie tegen een 

nieuwe parkeergarage, te weinig rekening. In de 
Hart van de Stadkrant nr. 90 verklaart het bestuur 
zich zelfs in algemene zin tegen activiteiten die 
autoverkeer naar de binnenstad oproepen. 

Van bestuurszijde wordt hierop geantwoord dat 
dat laatste inderdaad een wat pretentieuze formu- 
lering is. Het bestuur blijft echter bij zijn oppositie 
tegen nieuwe en grote parkeergarages in de bin- 
nenstad, omdat het vreest voor verstopping van 
de binnenstad. Deze is niet berekend op de ver- 
keersstromen die dergelijke garages oproepen. 
De heer Breedveld wordt uitgenodigd zijn eigen 
standpunt uit te dragen in de wijkkrant. 

g. Bouwen en wonen 
Franceline Hendrikse-Pompe somt de belang- 
rijkste bouwprojecten in onze wijken op. 

) 
au Het Rijksmuseum voor Oudheden ver 
anderde vooral van binnen, maar kreeg ook een 
opbouw die zichtbaar en hoorbaar stoorde. Pas in 
de loop van 2000 zal het museum helemaal ver- 
nieuwd zijn. 

Op het voorterrein van de Hortus Bota- 
nicus werden twee gebouwen gesloopt ten be- 
hoeve van een enorme kas met een winkel, wc's, 
kassa, ontvangstruimte, etc. Opening april 2000. 

Ook interieur artikelen 
en zijden bloemen 

Voor de Instrumentenmakersschool op 
de hoek van het Rapenburg en de Nieuwsteeg 
werd een plan gepresenteerd dat in slechte aarde 
viel. Na de heftige reacties van omwonenden, 
maar ook van andere Leidenaren, is het in de 
ijskast gezet. Intussen verpaupert het langzaam. 

Het oude U.B.-gebouw in de bocht van 
het Rapenburg is verbouwd tot Bureau van de Uni- 
versiteit. De achterliggende tuin in helemaal nieuw 
aangelegd, niet helemaal tot tevredenheid van 
veel omwonenden die hechtten aan de oude, weel- 
derige begroeiing. 

De studentenvereniging Catena heeft 
haar gebouw in de Kolfmakerssteeg verbouwd. 

De werkzaamheden aan de kademuren 
en bruggen van de Vliet zijn voltooid. Er is in die 
periode goed en geregeld contact geweest tussen 
bewoners en de gemeentelijke projectleider. 

(Nog) geen bouwwerkzaamheden, maar wel 
onderwerpen om goed in de gaten te houden: 

Binnenste Beter heeft lange tijd 
stilgelegen en er is nog steeds geen nieuws te 
melden 

Aalmarkt (zie ook punt 7) 
Het Bureau Dröge heeft historische onderzoek 
gedaan naar gevels en gedeeltelijk ook naar 
binnenwerk van panden in het Aalmarktgebied. De 
resultaten liggen nu bij de gemeente. 
Projectontwikkelaar MAB heeft op verzoek van de 
gemeente zijn onderzoek in het Aalmarktgebied 
nader gedetailleerd. 
Over de plannen van V&D is nog steeds niets 
bekend. 
De monumentenbeheercommissie heeft zich 
uitgesproken tegen een plein voor de Waag en 
tegen de aanleg van een extra steeg. De rijks- 
dienst monumentenzorg is daar eveneens tegen. 

Ook bij het onderwerp bouwen en wonen blijkt dat 
de leden van de vereniging nauw bij (het uiterlijk 
van) de binnenstad betrokken zijn: 

De heer Breedveld klaagt over de lelijke 
straatverlichting in de Raamsteeg. Terwijl overal in 
de binnenstad straatverlichting naar oud model is 
geplaatst, zijn in de Raamsteeg moderne lantaarns 
te vinden. Mevrouw Richel merkt op dat dat aan de 
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Hoog in de Pieterskerk 

Op 27 mei fietste ik over de hobbelige Kloksteeg 
naar de Pieterskerk. Rond half 6 zou de rondlei- 
ding beginnen door de Pieterskerk. Net niet mis- 
selijk stapte ik af. Bij de Pieterskerk werden de 
wijkbewoners ontvangen met koffie en cake. Ton 
Boon vertelde in het kort over de bouw van de 
Pieterskerk en de vele uitbreidingen in de loop der 
eeuwen. Zo bleek dat de Pieterskerk ooit een 120 
meter hoge toren had. Deze is een flink aantal 
jaren geleden, in elk geval voor de oprichting van 
onze vereniging, ingestort en nooit meer 
opgebouwd. 

/Er werden twee rondleidingen gegeven: een voor 
de dakhazen onder de bewoners en een voor de 
minder stoutmoedigen. De eerste rondleiding 
voerde ons over steigers, door dakgoten en tus- 
sen dakspanten. Tijdens deze tocht werd ook de 
bonte knaagkever getrotseerd. Vanaf de steigers 
was goed te zien dat lang aan de Pieterskerk is 
gebouwd. De zijde aan de Kloksteeg is opgetrok- 
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ken uit verschillende steensoorten die de last der 
jaren niet even goed hebben doorstaan. Op dit 
moment beraadt men zich over de wijze waarop 
men de Pieterskerk gaat restaureren. 

De andere rondleiding hield zich meer bezig met 
het huidige gebruik van de Pieterskerk en de ver- 
bouwingen aan het interieur in verband daarmee. 
Zo zijn in bepaalde stukken van de Pieterskerk 
extra verdiepingen gebouwd voor kantoorruimtes. 
Ook de bewoners die kozen voor de rondleiding 
binnen hebben nader kennis gemaakt met de 
bonte knaagkever. 

De rondleidingen duurde wat langer dan gepland. 
Dat had helaas tot gevolg dat de bijzonder smake- 
lijke bitterballen enigszins waren afgekoeld. De 
volgende lading bitterballen bleek een stuk heter te 
zijn. Met een glaasje bier of fris kon de mond 
worden geblust. De rondleiding was bijzonder en 
organisatie was uitstekend. Hartelijk dank voor de 
goede zorgen! 

Arjan Bosman 

) ) 
) 

De vereniging op de steigers. Foto: Thijs Richel 
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Vinger aan de pols 

Eind april is de nieuwe wintertuin van de Hortus 
Botanicus officieel geopend door de koningin en 
de Japanse keizer. Het is een heel grote en mooie 
kas geworden, met een goed leescafé en een 
uitgebreid assortiment in het winkeltje. 

Tijdens een informatie-avond op 27 april jl. zijn de 
plannen voor het Kamerlingh Onnes complex ge- 
presenteerd. In dit bouwblok tussen Steenschuur, 
Nieuwsteeg, Zonneveldstraat en Langebrug wil de 
universiteit de hele rechtenfaculteit vestigen, nu 
verspreid is over verscheidene lokaties. Er komen 
kantoren, college- en tentamenzalen, fietsenstal- 
lingen, faculteitsrestaurant en in het midden een 
grote bibliotheek met studiezaal. De ingang komt 
in het midden van de gevel aan de Steenschuur. 
Dit zal de duidelijkste verandering zijn aan het 
rijksmonument dat het oude Kamerlingh Onnes 
Laboratorium is. Ingrijpend zijn de veranderingen 
aan de andere gevels: vooral in de Zonneveld- 
straat is een complete facelift gepland. Erg fraai is 
die gevel nu niet, maar omwonenden zijn niet 
overtuigd van het nieuwe plan. Bovendien zou de 
nieuwe gevel 80 cm voor de huidige gevel komen, 
waardoor de drie prachtige kastanjes mogelijk in 
gevaar komen. Wij houden u op de hoogte. Voor 
meer informatie kunt u contact opnemen met Dhr. 
W. de Wolf (projectcoördinator), 5165757. 
ia 

Omwonenden van het Bureau van de universiteit 
aan het Rapenburg hebben klachten over de o- 
verkapping van de fietsenstalling, die niet conform 
de bouwvergunning aangebracht. De gemeente 
geeft de universiteit alsnog de gelegenheid om 
een vergunning aan te vragen. Dit is een stan- 
daardprocedure, die het normale traject binnen de 
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gemeente, dus inclusief advies van de welstands- 
en monumentenbeheercommissie en eventuele 
bezwaarschriften, moet doorlopen. Dit is misschien 
ook het geval voor de zonneschermen van het 
Bureau, waarvan niet helemaal duidelijk is of zij 
van het model zijn waarvoor de bouwvergunning is 
verleend. 
ui 

Het blok van het oude Hoogheemraadschap tus- 
sen Langebrug, Berkendaalstraat en Pieterskerk- 
gracht wordt te koop aangeboden. Het bestaat uit 
acht delen, die als casco verkocht worden. In een 
chique brochure geeft de Leidse makelaardij HRS 
wat vage impressies van de prachtige woningen 
die er kunnen komen. 
ia 

De gemeente heeft het Rijksmuseum voor Oudhe- 
den aan het Rapenburg vergunning verleend voor 
verdere verbouwingen, maar niet voor de ingrij- 
pende veranderingen die het museum in de voor- 
gevel wilde, nl. de ramen doorbreken tot vrijwel 
stoepniveau. Het bestuur van de wijkvereniging 
had hiertegen ook bezwaar gemaakt. De verande- 
ringen die het museum binnenshuis wil doorvoe- 
ren, moeten ook bescheidener zijn dan gepland. 
ale 

Op 20 april jl. heeft het bestuur een brief geschre- 
ven aan de gemeente over de deplorabele bestra- 
ting van de Kloksteeg, Pieterskerkhof, Nieuw- 
steeg, Herensteeg en Scheepmakerssteeg. Wij 
hadden gehoopt dat het bezoek van de Koningin 
aanleiding was om onderhoud te plegen, nu het 
project Binnenste Beter een slapend bestaan lijkt 
te leiden. Uit de kranten vernamen wij dat Leiden 
voor de actie 'Red de historische binnenstad' 2,5 
miljoen gulden van het Gemeentefonds krijgt. Re- 
den te meer voor het noodzakelijke onderhoud! 

F. Hendrikse-Pompe 

Zonder dat uw of onze buren daar last van hebben 
verzorgt danssalon In Casa uw borrel of feest 

vanaf SO personen 

Lammermarkt 100 - Leiden 
Tel. 071-5130445 / 5124938 

Fax 071-5143956 
http://ww.xs4 all.n/-incasa 

Bedrijfsevenementen 
Personeelsfeesten 
CD/muziek - presentaties 
Dealer/bedrijfsdagen 
Produktpresentaties 
Themafeesten/modeshows 
Recepties/bruiloften 
Afstudeerborrels/feesten 
Jubilea/reunies 

) 
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Garenmarkt eveneens het geval is. De gemeente 
weigert echter deze moderne straatverlichting te 
vervangen voordat zij afgeschreven is. 

.., Mevrouw Richel ziet graag genoteerd 
dat de plannen voor de herbouw van vijf woningen 
aan de Garenmarkt geen genade hebben gevon- 
den bij de omwonenden. De geprojecteerde hui- 
zen zijn te hoog, de te gebruiken materialen deto- 
neren in de historische omgeving. Van Praag ant- 
woordt dat hij de zienswijze van mevrouw Richel 
deelt en dat hij de actie van de bewoners mede 
draagt (zie ook laatste nummers van de Hart van 
de Stadkrant). Een gesprek van de (bijna voltalli- 
ge) bewoners van de Garenmarkt met de Wel- 

)
standscommissie leverde echter niets op en een 
later gesprek met de gemeente evenmin. Het pro- 
ject schijnt niet in tegenspraak met het bestem- 
mingsplan te zijn. Onderzocht zal worden of er 
nog andere gronden zijn om bezwaar te maken. 

Er wordt verder gevraagd naar de plan- 
nen voor de instrumentmakersschool aan het Ra- 
penburg. Het gebouw staat momenteel te verloe- 
deren. Het bestuur deelt mee dat een nieuw plan 
van architect Veldman bij de gemeente circuleert . 
De dakvorm zou traditioneler worden en de raam- 
verdeling zou de verticale lijnen meer benadruk- 
ken. Het plan schijnt bij de gemeente nog om- 
streden te zijn. 

Verder wordt gevraagd naar de plannen 
m.b.t. het 'Rijnlandblok'. Het bestuur denkt dat 'et hier gaat om de schepping van appartemen- 
ten zonder dat de gevels worden gewijzigd. Voor 
de binnenstad is dit een goede zaak. De woon- 
functie wordt erdoor versterkt. Niet alle leden zijn 
er overigens zo zeker van dat de panden van 
buiten hetzelfde blijven. Het bestuur zal de zaak in 
de gaten houden. 

RIJSTTAFELEN IN 
INDONESISCH RESTAURAN. 

00000 SIR 
ANAK BANDUNG 
mIEIIIII 

Dagelijks geopend van 17.00 -23.00 uur. 
GARENMARKT 24A, 2311 Pf LEIDEN 

TELEFOON 071-512 53 03 
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5. Financiën 
De penningmeester geeft 

"J. ZIERIKZEE" toelichting op het financieel 
overzicht met bijbehoren 
verslag over 1999. De terug- 
gave van een bedrag aan de 
gemeente was onvermijde- 
lijk. Wij worden niet veron- 
dersteld een reserve op te 
bouwen, behoudens voor 
bijzondere gebeurtenissen. De vereniging moet 
dus meer activiteiten ontwikkelen. 

MAAT SCHOENMAKERIJ 

H P H NUSTELING 
BAKKERS TEEG 3 
2311 RH LEIDEN 
TL O71-5131156 

De kascontrolecommissie, bestaande uit de leden 
Wieles en Gerritsen heeft het financieel verslag 
goedgekeurd. De penningmeester is hiermee 
gedechargeerd. De nieuwe kascontrolecommissie 
zal bestaan uit de leden Gerritsen en Breedveld. 

6. Verkiezing nieuw bestuur 
Jessica de Lannoy is vanwege gezinsuitbreiding 
afgetreden als bestuurslid. Bestuur en leden zijn 
haar erkentelijk voor haar bijdrage aan de be- 
stuursactiviteiten over de afgelopen drie jaar. De 
termijn van de bestuursleden Hans Slot, France- 
line Hendrikse-Pompe, Ineke Stoop en Carlo van 
Praag (Hart van de Stadkrant) is verstreken. Zij 
stellen zich opnieuw beschikbaar. Verder is Arjan 
Bosman bereid tot het bestuur toe te treden. De 
vier kandidaten worden door de ledenvergadering 
bij acclamatie verkozen. Zie voor de samenstelling 
van het huidige bestuur het colofon op de 
achterpagina. 

7. Aal marktproject 
Verkeerskundig onderzoek heeft uitgewezen dat 
de verkeersafwikkeling rond de Aalmarkt na de 
bouw van een grote parkeergarage aan de Boom- 
markt een probleem kan worden. De vereniging 
heeft bij herhaling gepleit voor een Aalmarktgebied 
met een kleinschalige invulling waarin de woon- 
functie centraal blijft. Daarvan getuigen 0.a. arti- 
kelen in de Hart van de Stadkrant en het Leidsch 
Dagblad. 

ITALIAANSE KLEERMAKERIJ 
Sartoria d'Alessandro 

handgemaakte kostuums, kostuums op maat 
nieuwe rijn 35 leiden 071-5147565 

) 
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Omdat het voorkeursrecht van de gemeente in het 
Aalmarktgebied dreigde af te lopen, heeft de ge- 
meente een concept-Voorontwerp Stadsver- 
nieuwingsstructuurplan doen verschijnen. Hierop 
hebben velen gereageerd, onder andere de ver- 
eniging. Anton van Geyt heeft in zijn nota Ziens- 
wijze op het Stadsvernieuwings Structuurplan 
Aa/markt ea (maart 2000) het voorontwerp zeer 
volledig en kritisch doorgelicht. De nota is in het 
bezit van het bestuur. 
Naar aanleiding van de Aalmarktplannen ontstaat 
een discussie over de vraag wat het betekent dat 
een gebied beschermd stadsgezicht is. De juridi- 
sche consequenties van deze status zijn, naar 
enkele van de aanwezigen vermoeden, niet groot. 

8. Onderhoud van de binnenstad 
'Ineke Stoop vindt dat de stadsreiniging te wensen 

overlaat. Bewoners moeten hun vuilnis voor 7 uur 
's ochtends buiten zetten. Deze ietwat onrealistis- 
che eis veroorzaakt dat vuilniszakken al vroeg op 
de avond van tevoren worden buiten gezet, terwijl 
ze pas aan het eind van de ochtend worden opge- 
haald. Ruim gelegenheid voor katten, meeuwen 
en kroeglopers om de zakken open te rijten het 
vuilnis over straat te verspreiden. De milieupolitie 
lijkt weinig actief. Behalve de bewoners zijn ook 
de markt en soms restaurants een bron van ver- 
spreid vuilnis. Ook hierop reageert de gemeente 
te laks. Misschien moeten de bewoners hun zorg 
over de vervuiling van de stad eens op ludieke 
wijze tot uitdrukking brengen. We zouden de ge- 
meente eens kunnen assisteren bij het schoon- 
maken van de buurt om daarna een feestje te 
laten plaatsvinden. De aanwezigen reageren 

>enthousiast op dit voorstel. In de wijkkrant wordt 
hier op terug gekomen. 

Een andere bron van ergernis is de slechte toe- 
stand van een aantal straten in de Pieterswijk. De 
bezwaren van de bewoners tegen het plan Bin- 
nenste beter zijn blijkbaar voor de gemeente aan- 
leiding geweest het onderhoud te staken. De Ac- 
tiegroep Straatarm, steenrijk heeft bij herhaling 
aangedrongen op verbetering, maar spreekt voor 
dovemansoren. De heer van Veen (aanwezig als 
bewoner, maar als raadslid goed op de hoogte 
van gemeentelijke plannen) verwacht het lopende 
jaar geen actie meer van de gemeente. Daaraan 
is volgens hem ook de onderbezetting op het 
Stadsbouwhuis debet. De ALV neemt geen ge- 
noegen de toestand en vraagt het bestuur om zich 

hierover schriftelijk tot de gemeente te richten. Het 
bestuur zegt dit toe. 

Ten slotte is er het probleem van een aantal sterk 
verwaarloosde panden in de buurt die een trieste 
aanblik bieden en zonder ingrijpen misschien zelfs 
verloren gaan. Kan de vereniging daar wat tegen 
ondernemen? De mogelijkheden zijn niet groot. 
Alleen als een pand gevaar oplevert voor zijn 
omgeving, kan de gemeente ingrijpen. 

9. Andere ontwikkelingen in 2000 
Het voor Koninginnedag aan de leden beloofde 
bloemzaad is nog niet bij de Hortus gearriveerd. 
Bewoners die graag een zakje ontvangen worden 
op een lijst gezet. 
Een aantal leden vindt de veiligheidsmaatregelen 
rond het bezoek van de Koningin buitensporig. De 
bewoners van de buurt ondervinden hiervan groot 
ongemak. Het bestuur zal een brief van die 
strekking aan de gemeente doen toekomen. 

10. Jubileum. 
Het 25-jarig jubileum van de vereniging is in 2001. 
Een commissie bestaande uit de voorzitter en de 
leden Wieles, Van Noort en Breedveld zal zich 
buigen over de te organiseren festiviteiten. Van 
Gelderen zou graag activiteiten zien die een breed 
publiek bereiken. Het jubileum moet naar buiten 
gericht zijn en niet alleen gericht op leden. 

11. W.v.t.t.k 
Het bestemmingsplan Pieterswijk is uitgesteld. Er 
wordt nu prioriteit gegeven aan het Aalmarktge- ) 
bied. De wijkvereniging zal t.z.t. deelnemen aan de 
gesprekken over een nieuw bestemmingsplan in 
de Pieterswijk. 

Het gebouw van het Kamerling Onnes Labora- 
torium zal ingrijpende veranderingen ondergaan, 
vooral intern. Voorgevel en zijgevel blijven ver- 
moedelijk in tact. 

De vereniging heeft dit jaar een boom gesponsord 
in de Hortus. Verder leverde zij een kleine bijdrage 
aan het Bakkerssteegconcert. 

SPECIAALZAAK VOOR 
g.,a.n-_-gr g "RAPUTISCH EAsTISCH KousEN 
lil : LEE] BANDAGES, MEDISCHE HULPMIDDELEN 

Mevr. J.J. Dickhoff v.d. Linden A M B U L A M T 

Ziekenfondsleverancier 
Geopend maandag 13-17 uur, dinsdag /m vrijdag van 9-17 uur 
of na telefonische afspraak. 
Doezastraat 27 2311 HA Leiden Tel. 071-51327 45 
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Brief aan B&W: het LVC 
Op 24 mei jl. heeft de voorzitter van de vereniging 
een brief aan de gemeente gestuurd, waarin de 
geluidsoverlast van het LVC aan de orde werd 
gesteld. De tekst volgt hieronder. 

Of het komt doordat het LVG midden in het plan- 
gebied Aa/markt ligt is niet geheel duidelijk, wel 
lijkt het duidelijk dat het aanpakken van bouwkun- 
dige problemen en bijvoorbeeld ook het tegen- 
gaan van geluidsoverlast op een minimalistische 
wijze wordt aangepakt In documentatie over het 
Aa/marktproject lees ik dat het voornemen bestaat 
om het LVG op een andere lokatie te vestiging en 

) dat dan tegelijkertijd geheel moet worden voldaan 
aan de normen voor geluid. Ik mag toch hopen 
dat er ook in de oude situatie alles aangedaan 
wordt om de geluidsoverlast binnen de toegesta- 
ne normen te houden. 

Op gezette tijden hebben omwonenden duidelijk 
last van de LVG geluiden. Ik zou dan ook graag 
van u vernemen of bij het LVG akoestische me- 
tingen zijn verricht en of er op basis hiervan plan- 
nen zijn gemaakt om geluidsoverlastlnormover- 
schrijding tegen te gaan. 

Hans Slot 

Brief aan B&W: Sociale Dienst 

) Op 23 mei jl. heeft de voorzitter van de vereniging 
een brief aan de gemeente gestuurd over het 
gebouw van de sociale dienst. Hier de tekst. 

Activiteiten rond de Aa/marktplannen vragen on- 
getwijfeld veel uw College en het ambtelijk appa- 
raat van de gemeente. Gelukkig kan ik constate- 
ren dat het niet betekent dat het ontwikkelings- 
proces in de rest van de binnenstad stil ligt. Een 
voorbeeld is o.a. de ontwikkeling van het 
Kamerlingh Onnes complex. 

Met betrekking tot dit deel van de binnenstad vra- 
gen wij ons als wijkvereniging af wat de plannen 
zijn met de gebouwen waar nu nog de sociale 
dienst is gevestigd. Kunt u ons hierover reeds 
informatie verstrekken? 

Juni2000 biz. 9 

Brief aan B&W: coffeeshop 
Als reactie op de vestigingsaanvraag voor een 
coffeeshop in de Doezastraat hebben zowel de 
Haanstraschool als de Lucas van Leydenschool 
via hun medezeggenschapsraden bezwaar ge- 
maakt. Bovendien hebben op beide basisscholen 
ouders handtekeningen verzameld. De directeur 
van de Lucas van Leydenschool en verscheidene 
buurtbewoners hebben ook bezwaar gemaakt. Het 
bestuur van de wijkvereniging heeft op 20 april jl. 
de volgende brief aan de gemeente gestuurd: 

In de gemeenteberichten van vrijdag 7 april jl. 
werd melding gemaakt van een aanvraag om in de 
het pand Doezastraat 9 een coffeeshop te vesti- 
gen waar softdrugs zullen worden verhandeld. De 
wijkvereniging maakt tegen dit plan bezwaar op 
twee gronden. 
Ten eerste bevinden zich binnen hetzelfde bouw- 
blok twee basisscholen: de openbare Lucas van 
Leyden-school, waarvan de ingang zich in de 
Molensteeg bevindt. Dat is minder dan 50 meter 
van het beoogde pand vandaan. En de Haanstra- 
schoo/ aan het Rapenburg, ongeveer 120 meter 
van het beoogde pand verwijderd. 
Ten tweede ligt het van der Werft-park schuin 
tegenover Doezastraat 9. Hoewel de laatste tijd 
het park iets veiliger lijkt te zijn geworden, zijn wij 
van mening dat het vestigen van een coffeeshop in 
de directe nabijheid van het park voor de buurt 
bepaald geen verbetering is. De overlast en het 
gevoel van onveiligheid zullen o.i. toenemen. Wij 
vragen u daarom aanvraag van een verlof op 
grond van artikel 15 van de Drank- en horeca- ·) 
verordening van de gemeente Leiden voor een 
coffeeshop in Doezastraat 9 niet te honoreren. 

Franceline Hendrikse-Pompe 

Hans Slot 

FIRMA DE GEUS 
Special/telten: Boerenkaas - Wl/nen - Dleetartlkelen 

DOEZASTRAAT8- 2311 HB - LEIDEN 

juni@j[windei 
OFFSET ·LICHTDRUK·FOIOOPIÉ· LEIEN 

Wlient 40-6 2311 RE Leiden Tel. 071-51208 15 Fox 071-5133006 
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Koningin, keizer, admiraal, 
Leiden doen ze allemaal 
In de maanden april en mei hebben zowel onze 
koningin als de Japanse keizer onze wijk bezocht. 
Welke wijk in Nederland kan bogen op eenzelfde 
score? De bezoeken hebben Leiden natuurlijk 
nieuw aanzien bezorgd. Helaas heeft het bezoek 
van de Koningin ook minder plezierige kanten ge- 
had. We doelen op de beperking van de bewe- 
gingsvrijheid van bewoners en bezoekers van de 
Pieterswijk. De noodverordening heeft veel publi- 
citeit gehaald, zelfs in de landelijke media. Diverse 
juristen vroegen zich af of de noodverordening 
wel rechtsgeldig was. 

Tijdens de ALV zijn over het bezoek van de konin- 
gin vragen gesteld. Wij hebben toegezegd een 
brief naar de gemeente te sturen over de maatre- 
gelen rond Koninginnedag en dat is ook gebeurd. 
In de brief hebben wij onze zorgen kenbaar ge- 
maakt over de beperkte bewegingsvrijheid van 
bewoners en bezoekers van de Pieterswijk, de 

trage informatievoorziening over de te nemen 
maatregelen, de korte termijn voor het aanvragen 
van bezoekersbrieven en de veraf gelegen 
parkeeralternatieven. 

Uiteindelijk is het bezoek van de koningin zonder 
problemen verlopen. Het was vrij rustig in de stad. 
Waarschijnlijk hebben de berichten over de nood- 
verordening hun vruchten afgeworpen. Volgens 
een journalist was de controle tegen het einde van 
de ochtend beperkt. Zo kon hij ongehinderd van 
de ene sector naar de andere sector lopen. Op- 
vallend was dat het bezoek van de Koningin aan 
Katwijk in de pers meer aandacht kreeg dan het 
bezoek aan Leiden. 

Dat het in Leiden er ook ontspannen aan toe kan 
gaan bleek een kleine maand later. Keizer Akihito 
maakte ontspannen een wandeling over het 
Rapenburg. Voor dit bezoek was blijkbaar geen 
noodverordening nodig. 

Arjan Bosman 
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De Langebrug wordt fietsvrij gemaakt. Foto: Hans Slot 
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Wijkverenigingen praten met 
burgemeester Postma 
Eind maart hadden de gezamenlijke wijkvereni- 
gingen uit de binnenstad (de Put, Pancras West, 
Maredorp, Hogewoerd e.o., en onze eigen vereni- 
ging) een gesprek met burgemeester Postma. Het 
doel was de burgemeester te informeren over de 
verenigingen. Gedurende het gesprek van onge- 
veer een uur zijn de volgende onderwerpen de 
revue gepasseerd: 

Communicatie: vanuit de wijkverenigingen wordt 
geconstateerd dat de communicatie met de ge- 
meente vaak moeizaam verloopt. Het blijft moeilijk 
ruim op tijd geinformeerd te zijn over ontwikke- 
ingen. Ook antwoorden op verzoeken duren vaak 
lang, blijven geheel achterwege of komen nooit 
verder dan een ontvangstbevestiging van de 
postkamer van het gemeentehuis. Een recent 
voorbeeld is nog het parkeerbeleid waarover niet 
systematisch door de gemeente is gecommuni- 
ceerd met de bewoners. 

Parkeren: In vervolg op de hierboven reeds ge- 
maakte opmerking, blijft hierbij de irritatie dan er 
nog steeds niet consequent wordt gecontroleerd. 
Het vinden van een parkeerplaats is vaak reeds 
moeilijk genoeg. Het wordt soms ondraaglijk als 
blijkt dat vele plekken ingenomen worden door 
niet vergunninghouders. Een situatie die vooral 
voorkomt in de avonduren en in bepaalde stukken 
van de binnenstad ook op zondag. 

( I 

-}oreca: Benadrukt wordt hierbij dat het nieuwe 
sluitingstijden regime gepaard zal moeten blijven 
gaan met consequente controle op handhaving. 
Inzet blijft dat het nieuwe systeem uiteindelijk 
moet bijdragen aan een vermindering van de 

Wij helpen elke week honderden mensen 

aan het werk! 

Zullen wij ook voor u 

aan het werk gaan? 

Luba Lelden 
Kort Rapenburg 1o, 

tel. 071-5140341 

LUBA. MENSEN WAAR JE 
WAT AAN HEBT. 

overlast. Terrassen, hoe gezellig ook, worden na 
een bepaalde tijd een bron van overlast. Nota is 
genomen van het feit dat het nieuwe sluitings- 
tijdenregime na drie jaar zal worden geëvalueerd. 
Voor klachtenregistratie is het handig dat hiervoor 
één centraal nummer bestaat. Als laatste komt de 
vraag op of in Leiden niet een actiever beleid 
gevoerd kan worden om algemene overlast van 
'uitgaan in de binnenstad' te verminderen. Hiervoor 
wordt verwezen naar andere steden als Utrecht. 

Evenementen: Het is zorgelijk dat op sommige lo- 
katies het aantal evenementen hoog is, dat som- 
mige evenementen zeer laat worden aangemeld 
en bovendien de geluidsbelasting hoog is. De wijk- 
verenigingen hebben verschillende malen een pro- 
cedure aangespannen bij de rechter. Aan de ge- 
meente wordt in overweging gegeven om arbitrage 
aan te vragen over toegestane geluidsbelasting bij 
evenementen. Dit betreft dan vooral de vraag in 
hoeverre de categorie 3 evenementen (meer dan 
85 decibel) strijdig zijn met algemene milieunor- 
mering. De gemeente zal zich hierop beraden. 

Diversen: Zorgpunten in de binnenstad: 
brandveiligheid in verhuurde panden (wordt hierop 
systematisch gecontroleerd door de brandweer?), 
prostitutie beleid en beleid t.a.v. coffeeshops 
(waarom die grote concentratie in de binnenstad 
en waarom heeft Leiden vergeleken met bijvoor- 
beeld Den Haag waar ze 1 coffeeshop per 25.000 
inwoners hebben, zoveel coffeeshops?) 

De sfeer tijdens het gesprek was open en con- 
structief, uiteraard meer informerend dan dat er 
besluiten zijn genomen of toezeggingen zijn 
gedaan. Afgesproken is eind 2000 een volgend 
onderhoud te hebben. 

Hans Slot 

BURGERSDIJK & NIERMANS 
» TEMPLUM SALOMONIS « 

¢ 

BOEKHANDEL• ANTIQUARIAAT 
VEILINGHUIS 

SINDS 1894 
¢ 

NIEUWSTEEG 1, 2311 RW LEIDEN 071•5121067 
WEB-SITE: WWW.B-N.N L 
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Omdat het voorkeursrecht van de gemeente in het 
Aalmarktgebied dreigde af te lopen, heeft de ge- 
meente een concept-Voorontwerp Stadsver- 
nieuwingsstructuurplan doen verschijnen. Hierop 
hebben velen gereageerd, onder andere de ver- 
eniging. Anton van Geyt heeft in zijn nota Ziens- 
wijze op het Stadsvernieuwings Structuurplan 
Aa/markt ea (maart 2000) het voorontwerp zeer 
volledig en kritisch doorgelicht. De nota is in het 
bezit van het bestuur. 
Naar aanleiding van de Aalmarktplannen ontstaat 
een discussie over de vraag wat het betekent dat 
een gebied beschermd stadsgezicht is. De juridi- 
sche consequenties van deze status zijn, naar 
enkele van de aanwezigen vermoeden, niet groot. 

8. Onderhoud van de binnenstad 
'Ineke Stoop vindt dat de stadsreiniging te wensen 

overlaat. Bewoners moeten hun vuilnis voor 7 uur 
's ochtends buiten zetten. Deze ietwat onrealistis- 
che eis veroorzaakt dat vuilniszakken al vroeg op 
de avond van tevoren worden buiten gezet, terwijl 
ze pas aan het eind van de ochtend worden opge- 
haald. Ruim gelegenheid voor katten, meeuwen 
en kroeglopers om de zakken open te rijten het 
vuilnis over straat te verspreiden. De milieupolitie 
lijkt weinig actief. Behalve de bewoners zijn ook 
de markt en soms restaurants een bron van ver- 
spreid vuilnis. Ook hierop reageert de gemeente 
te laks. Misschien moeten de bewoners hun zorg 
over de vervuiling van de stad eens op ludieke 
wijze tot uitdrukking brengen. We zouden de ge- 
meente eens kunnen assisteren bij het schoon- 
maken van de buurt om daarna een feestje te 
laten plaatsvinden. De aanwezigen reageren 

>enthousiast op dit voorstel. In de wijkkrant wordt 
hier op terug gekomen. 

Een andere bron van ergernis is de slechte toe- 
stand van een aantal straten in de Pieterswijk. De 
bezwaren van de bewoners tegen het plan Bin- 
nenste beter zijn blijkbaar voor de gemeente aan- 
leiding geweest het onderhoud te staken. De Ac- 
tiegroep Straatarm, steenrijk heeft bij herhaling 
aangedrongen op verbetering, maar spreekt voor 
dovemansoren. De heer van Veen (aanwezig als 
bewoner, maar als raadslid goed op de hoogte 
van gemeentelijke plannen) verwacht het lopende 
jaar geen actie meer van de gemeente. Daaraan 
is volgens hem ook de onderbezetting op het 
Stadsbouwhuis debet. De ALV neemt geen ge- 
noegen de toestand en vraagt het bestuur om zich 

hierover schriftelijk tot de gemeente te richten. Het 
bestuur zegt dit toe. 

Ten slotte is er het probleem van een aantal sterk 
verwaarloosde panden in de buurt die een trieste 
aanblik bieden en zonder ingrijpen misschien zelfs 
verloren gaan. Kan de vereniging daar wat tegen 
ondernemen? De mogelijkheden zijn niet groot. 
Alleen als een pand gevaar oplevert voor zijn 
omgeving, kan de gemeente ingrijpen. 

9. Andere ontwikkelingen in 2000 
Het voor Koninginnedag aan de leden beloofde 
bloemzaad is nog niet bij de Hortus gearriveerd. 
Bewoners die graag een zakje ontvangen worden 
op een lijst gezet. 
Een aantal leden vindt de veiligheidsmaatregelen 
rond het bezoek van de Koningin buitensporig. De 
bewoners van de buurt ondervinden hiervan groot 
ongemak. Het bestuur zal een brief van die 
strekking aan de gemeente doen toekomen. 

10. Jubileum. 
Het 25-jarig jubileum van de vereniging is in 2001. 
Een commissie bestaande uit de voorzitter en de 
leden Wieles, Van Noort en Breedveld zal zich 
buigen over de te organiseren festiviteiten. Van 
Gelderen zou graag activiteiten zien die een breed 
publiek bereiken. Het jubileum moet naar buiten 
gericht zijn en niet alleen gericht op leden. 

11. W.v.t.t.k 
Het bestemmingsplan Pieterswijk is uitgesteld. Er 
wordt nu prioriteit gegeven aan het Aalmarktge- ) 
bied. De wijkvereniging zal t.z.t. deelnemen aan de 
gesprekken over een nieuw bestemmingsplan in 
de Pieterswijk. 

Het gebouw van het Kamerling Onnes Labora- 
torium zal ingrijpende veranderingen ondergaan, 
vooral intern. Voorgevel en zijgevel blijven ver- 
moedelijk in tact. 

De vereniging heeft dit jaar een boom gesponsord 
in de Hortus. Verder leverde zij een kleine bijdrage 
aan het Bakkerssteegconcert. 

SPECIAALZAAK VOOR 
g.,a.n-_-gr g "RAPUTISCH EAsTISCH KousEN 
lil : LEE] BANDAGES, MEDISCHE HULPMIDDELEN 

Mevr. J.J. Dickhoff v.d. Linden A M B U L A M T 

Ziekenfondsleverancier 
Geopend maandag 13-17 uur, dinsdag /m vrijdag van 9-17 uur 
of na telefonische afspraak. 
Doezastraat 27 2311 HA Leiden Tel. 071-51327 45 
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Brief aan B&W: het LVC 
Op 24 mei jl. heeft de voorzitter van de vereniging 
een brief aan de gemeente gestuurd, waarin de 
geluidsoverlast van het LVC aan de orde werd 
gesteld. De tekst volgt hieronder. 

Of het komt doordat het LVG midden in het plan- 
gebied Aa/markt ligt is niet geheel duidelijk, wel 
lijkt het duidelijk dat het aanpakken van bouwkun- 
dige problemen en bijvoorbeeld ook het tegen- 
gaan van geluidsoverlast op een minimalistische 
wijze wordt aangepakt In documentatie over het 
Aa/marktproject lees ik dat het voornemen bestaat 
om het LVG op een andere lokatie te vestiging en 

) dat dan tegelijkertijd geheel moet worden voldaan 
aan de normen voor geluid. Ik mag toch hopen 
dat er ook in de oude situatie alles aangedaan 
wordt om de geluidsoverlast binnen de toegesta- 
ne normen te houden. 

Op gezette tijden hebben omwonenden duidelijk 
last van de LVG geluiden. Ik zou dan ook graag 
van u vernemen of bij het LVG akoestische me- 
tingen zijn verricht en of er op basis hiervan plan- 
nen zijn gemaakt om geluidsoverlastlnormover- 
schrijding tegen te gaan. 

Hans Slot 

Brief aan B&W: Sociale Dienst 

) Op 23 mei jl. heeft de voorzitter van de vereniging 
een brief aan de gemeente gestuurd over het 
gebouw van de sociale dienst. Hier de tekst. 

Activiteiten rond de Aa/marktplannen vragen on- 
getwijfeld veel uw College en het ambtelijk appa- 
raat van de gemeente. Gelukkig kan ik constate- 
ren dat het niet betekent dat het ontwikkelings- 
proces in de rest van de binnenstad stil ligt. Een 
voorbeeld is o.a. de ontwikkeling van het 
Kamerlingh Onnes complex. 

Met betrekking tot dit deel van de binnenstad vra- 
gen wij ons als wijkvereniging af wat de plannen 
zijn met de gebouwen waar nu nog de sociale 
dienst is gevestigd. Kunt u ons hierover reeds 
informatie verstrekken? 

Juni2000 biz. 9 

Brief aan B&W: coffeeshop 
Als reactie op de vestigingsaanvraag voor een 
coffeeshop in de Doezastraat hebben zowel de 
Haanstraschool als de Lucas van Leydenschool 
via hun medezeggenschapsraden bezwaar ge- 
maakt. Bovendien hebben op beide basisscholen 
ouders handtekeningen verzameld. De directeur 
van de Lucas van Leydenschool en verscheidene 
buurtbewoners hebben ook bezwaar gemaakt. Het 
bestuur van de wijkvereniging heeft op 20 april jl. 
de volgende brief aan de gemeente gestuurd: 

In de gemeenteberichten van vrijdag 7 april jl. 
werd melding gemaakt van een aanvraag om in de 
het pand Doezastraat 9 een coffeeshop te vesti- 
gen waar softdrugs zullen worden verhandeld. De 
wijkvereniging maakt tegen dit plan bezwaar op 
twee gronden. 
Ten eerste bevinden zich binnen hetzelfde bouw- 
blok twee basisscholen: de openbare Lucas van 
Leyden-school, waarvan de ingang zich in de 
Molensteeg bevindt. Dat is minder dan 50 meter 
van het beoogde pand vandaan. En de Haanstra- 
schoo/ aan het Rapenburg, ongeveer 120 meter 
van het beoogde pand verwijderd. 
Ten tweede ligt het van der Werft-park schuin 
tegenover Doezastraat 9. Hoewel de laatste tijd 
het park iets veiliger lijkt te zijn geworden, zijn wij 
van mening dat het vestigen van een coffeeshop in 
de directe nabijheid van het park voor de buurt 
bepaald geen verbetering is. De overlast en het 
gevoel van onveiligheid zullen o.i. toenemen. Wij 
vragen u daarom aanvraag van een verlof op 
grond van artikel 15 van de Drank- en horeca- ·) 
verordening van de gemeente Leiden voor een 
coffeeshop in Doezastraat 9 niet te honoreren. 

Franceline Hendrikse-Pompe 

Hans Slot 

FIRMA DE GEUS 
Special/telten: Boerenkaas - Wl/nen - Dleetartlkelen 

DOEZASTRAAT8- 2311 HB - LEIDEN 

juni@j[windei 
OFFSET ·LICHTDRUK·FOIOOPIÉ· LEIEN 

Wlient 40-6 2311 RE Leiden Tel. 071-51208 15 Fox 071-5133006 
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Vinger aan de pols 

Eind april is de nieuwe wintertuin van de Hortus 
Botanicus officieel geopend door de koningin en 
de Japanse keizer. Het is een heel grote en mooie 
kas geworden, met een goed leescafé en een 
uitgebreid assortiment in het winkeltje. 

Tijdens een informatie-avond op 27 april jl. zijn de 
plannen voor het Kamerlingh Onnes complex ge- 
presenteerd. In dit bouwblok tussen Steenschuur, 
Nieuwsteeg, Zonneveldstraat en Langebrug wil de 
universiteit de hele rechtenfaculteit vestigen, nu 
verspreid is over verscheidene lokaties. Er komen 
kantoren, college- en tentamenzalen, fietsenstal- 
lingen, faculteitsrestaurant en in het midden een 
grote bibliotheek met studiezaal. De ingang komt 
in het midden van de gevel aan de Steenschuur. 
Dit zal de duidelijkste verandering zijn aan het 
rijksmonument dat het oude Kamerlingh Onnes 
Laboratorium is. Ingrijpend zijn de veranderingen 
aan de andere gevels: vooral in de Zonneveld- 
straat is een complete facelift gepland. Erg fraai is 
die gevel nu niet, maar omwonenden zijn niet 
overtuigd van het nieuwe plan. Bovendien zou de 
nieuwe gevel 80 cm voor de huidige gevel komen, 
waardoor de drie prachtige kastanjes mogelijk in 
gevaar komen. Wij houden u op de hoogte. Voor 
meer informatie kunt u contact opnemen met Dhr. 
W. de Wolf (projectcoördinator), 5165757. 
ia 

Omwonenden van het Bureau van de universiteit 
aan het Rapenburg hebben klachten over de o- 
verkapping van de fietsenstalling, die niet conform 
de bouwvergunning aangebracht. De gemeente 
geeft de universiteit alsnog de gelegenheid om 
een vergunning aan te vragen. Dit is een stan- 
daardprocedure, die het normale traject binnen de 
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gemeente, dus inclusief advies van de welstands- 
en monumentenbeheercommissie en eventuele 
bezwaarschriften, moet doorlopen. Dit is misschien 
ook het geval voor de zonneschermen van het 
Bureau, waarvan niet helemaal duidelijk is of zij 
van het model zijn waarvoor de bouwvergunning is 
verleend. 
ui 

Het blok van het oude Hoogheemraadschap tus- 
sen Langebrug, Berkendaalstraat en Pieterskerk- 
gracht wordt te koop aangeboden. Het bestaat uit 
acht delen, die als casco verkocht worden. In een 
chique brochure geeft de Leidse makelaardij HRS 
wat vage impressies van de prachtige woningen 
die er kunnen komen. 
ia 

De gemeente heeft het Rijksmuseum voor Oudhe- 
den aan het Rapenburg vergunning verleend voor 
verdere verbouwingen, maar niet voor de ingrij- 
pende veranderingen die het museum in de voor- 
gevel wilde, nl. de ramen doorbreken tot vrijwel 
stoepniveau. Het bestuur van de wijkvereniging 
had hiertegen ook bezwaar gemaakt. De verande- 
ringen die het museum binnenshuis wil doorvoe- 
ren, moeten ook bescheidener zijn dan gepland. 
ale 

Op 20 april jl. heeft het bestuur een brief geschre- 
ven aan de gemeente over de deplorabele bestra- 
ting van de Kloksteeg, Pieterskerkhof, Nieuw- 
steeg, Herensteeg en Scheepmakerssteeg. Wij 
hadden gehoopt dat het bezoek van de Koningin 
aanleiding was om onderhoud te plegen, nu het 
project Binnenste Beter een slapend bestaan lijkt 
te leiden. Uit de kranten vernamen wij dat Leiden 
voor de actie 'Red de historische binnenstad' 2,5 
miljoen gulden van het Gemeentefonds krijgt. Re- 
den te meer voor het noodzakelijke onderhoud! 

F. Hendrikse-Pompe 

Zonder dat uw of onze buren daar last van hebben 
verzorgt danssalon In Casa uw borrel of feest 

vanaf SO personen 

Lammermarkt 100 - Leiden 
Tel. 071-5130445 / 5124938 

Fax 071-5143956 
http://ww.xs4 all.n/-incasa 

Bedrijfsevenementen 
Personeelsfeesten 
CD/muziek - presentaties 
Dealer/bedrijfsdagen 
Produktpresentaties 
Themafeesten/modeshows 
Recepties/bruiloften 
Afstudeerborrels/feesten 
Jubilea/reunies 

) 
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Garenmarkt eveneens het geval is. De gemeente 
weigert echter deze moderne straatverlichting te 
vervangen voordat zij afgeschreven is. 

.., Mevrouw Richel ziet graag genoteerd 
dat de plannen voor de herbouw van vijf woningen 
aan de Garenmarkt geen genade hebben gevon- 
den bij de omwonenden. De geprojecteerde hui- 
zen zijn te hoog, de te gebruiken materialen deto- 
neren in de historische omgeving. Van Praag ant- 
woordt dat hij de zienswijze van mevrouw Richel 
deelt en dat hij de actie van de bewoners mede 
draagt (zie ook laatste nummers van de Hart van 
de Stadkrant). Een gesprek van de (bijna voltalli- 
ge) bewoners van de Garenmarkt met de Wel- 

)
standscommissie leverde echter niets op en een 
later gesprek met de gemeente evenmin. Het pro- 
ject schijnt niet in tegenspraak met het bestem- 
mingsplan te zijn. Onderzocht zal worden of er 
nog andere gronden zijn om bezwaar te maken. 

Er wordt verder gevraagd naar de plan- 
nen voor de instrumentmakersschool aan het Ra- 
penburg. Het gebouw staat momenteel te verloe- 
deren. Het bestuur deelt mee dat een nieuw plan 
van architect Veldman bij de gemeente circuleert . 
De dakvorm zou traditioneler worden en de raam- 
verdeling zou de verticale lijnen meer benadruk- 
ken. Het plan schijnt bij de gemeente nog om- 
streden te zijn. 

Verder wordt gevraagd naar de plannen 
m.b.t. het 'Rijnlandblok'. Het bestuur denkt dat 'et hier gaat om de schepping van appartemen- 
ten zonder dat de gevels worden gewijzigd. Voor 
de binnenstad is dit een goede zaak. De woon- 
functie wordt erdoor versterkt. Niet alle leden zijn 
er overigens zo zeker van dat de panden van 
buiten hetzelfde blijven. Het bestuur zal de zaak in 
de gaten houden. 

RIJSTTAFELEN IN 
INDONESISCH RESTAURAN. 

00000 SIR 
ANAK BANDUNG 
mIEIIIII 

Dagelijks geopend van 17.00 -23.00 uur. 
GARENMARKT 24A, 2311 Pf LEIDEN 

TELEFOON 071-512 53 03 
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5. Financiën 
De penningmeester geeft 

"J. ZIERIKZEE" toelichting op het financieel 
overzicht met bijbehoren 
verslag over 1999. De terug- 
gave van een bedrag aan de 
gemeente was onvermijde- 
lijk. Wij worden niet veron- 
dersteld een reserve op te 
bouwen, behoudens voor 
bijzondere gebeurtenissen. De vereniging moet 
dus meer activiteiten ontwikkelen. 

MAAT SCHOENMAKERIJ 

H P H NUSTELING 
BAKKERS TEEG 3 
2311 RH LEIDEN 
TL O71-5131156 

De kascontrolecommissie, bestaande uit de leden 
Wieles en Gerritsen heeft het financieel verslag 
goedgekeurd. De penningmeester is hiermee 
gedechargeerd. De nieuwe kascontrolecommissie 
zal bestaan uit de leden Gerritsen en Breedveld. 

6. Verkiezing nieuw bestuur 
Jessica de Lannoy is vanwege gezinsuitbreiding 
afgetreden als bestuurslid. Bestuur en leden zijn 
haar erkentelijk voor haar bijdrage aan de be- 
stuursactiviteiten over de afgelopen drie jaar. De 
termijn van de bestuursleden Hans Slot, France- 
line Hendrikse-Pompe, Ineke Stoop en Carlo van 
Praag (Hart van de Stadkrant) is verstreken. Zij 
stellen zich opnieuw beschikbaar. Verder is Arjan 
Bosman bereid tot het bestuur toe te treden. De 
vier kandidaten worden door de ledenvergadering 
bij acclamatie verkozen. Zie voor de samenstelling 
van het huidige bestuur het colofon op de 
achterpagina. 

7. Aal marktproject 
Verkeerskundig onderzoek heeft uitgewezen dat 
de verkeersafwikkeling rond de Aalmarkt na de 
bouw van een grote parkeergarage aan de Boom- 
markt een probleem kan worden. De vereniging 
heeft bij herhaling gepleit voor een Aalmarktgebied 
met een kleinschalige invulling waarin de woon- 
functie centraal blijft. Daarvan getuigen 0.a. arti- 
kelen in de Hart van de Stadkrant en het Leidsch 
Dagblad. 

ITALIAANSE KLEERMAKERIJ 
Sartoria d'Alessandro 

handgemaakte kostuums, kostuums op maat 
nieuwe rijn 35 leiden 071-5147565 

) 



Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en Levendaal-West Maart 2000 blz. 13

Mhsekte
T U E  l n

Het gat van de Garenmarkt (boven)
Links ziet u een detail van de maquette waarbij
het gat is ‘gevuld’.
Bron: architectenbureau Hoenders, Dekkers en
Zinsmeister

FIRMA DE GEUS
Speclalltelten: Boerenkaas - Wijnen - Dieetartikelen

DOEZASTRAATS - 2311 HB - LEIDEN

Ook interieur artikelen
en zi jden bloemen

HOSMAN Rloemsierkunst
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Vereniging digitaal
Hoewelde bestuursledenvan de wijkvereniging
elkaar regelmatigmet e-mailtjes bestoken,
verloopt het contact met de leden nog oppapier.
Sinds kort is daar verandering in gekomen. De
vereniging heeft namelijk een eigen e-mail adres:

hart.van.de.stad@eudoramail.com

Via dit adres kunt u lidworden, stukjes voor de
krant opsturen en belangwekkende onderwerpen
onder aandacht van het bestuur brengen. Als u de
stukken voor de ledenvergadering digitaal wilt
ontvangen, stuur dan even een berichtje en vertel
aan welk formaat u de voorkeur geeft (word,
wordperfect, pdf, html).

Een eigen website is er nog niet. Op zich zou dat
niet zoveel moeite kosten om te maken, maar een

Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en Levendaal-West

site is pas aantrekkelijk als er regelmatig nieuwe
informatie op verschijnt. De tijdom eenaantrek‑
kelijke, actuele site te maken die uitnodigt tot
discussie, ontbreekt ons helaas. Misschiendat
een enthousiaste wijkbewoner zich aangesproken
voelt? Stuur ons een mailtje.

In afwachting van een eigen site hieronder vast
een aantal internet-adressen met informatie voor
enover de wijk:

digitale stad leiden
veel informatie over
uitgaan enwinkelen

www.leiden.nl/gemeente digitale stadhuis
www.hortus.leidenuniv.nl de hortus botanicus
www.leidschdagblad.nl _ Leidsch Dagblad
www.pieterskerk.com Pieterskerk ed

www.dsl.nl
www.leidenpromotie.nl

Ineke Stoop za

Het Bestuur van de Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en Levendaal-West is sinds oktober 1998
samengesteld als volgt:

naam functie of aandachtsgebied adres postcode

Hans Slot voorzitter, horeca Langebrug 20 F 2311 TL
Ineke Stoop secretaris Aalmarkt 13 2311 EC
Mark Meelker penningmeester Aalmarkt 11 2311 EC
Franceline Hendrikse-Pompe bouwen, wonen, verkeer Vliet 33 2311 RD
Jessica de Lannoy evenementenbeleid Hoefstraat 11 2311 PN
Carlo van Praag Hart van de Stad krant Hoefstraat 65 2311 PR

Het adres van de Vereniging is: Postbus 11016 2301 EA Leiden

Erevoorzitter: R.J. van Cruijsen

(tel. 071 5145684)

Erelid: J.J.M. Gerritsen ®

decontributie/donatie adf

(datum) (handtekening)

De contributie bedraagt per jaar f 10per gezin of f 7,50 voor eenpersoonshuishoudens.

Opgaven afgeven bij een van de bestuursleden of zenden aan Postbus 11016, 2301 EA Leiden
e-mailen mag ook: hart.van.de.stad@eudoramail.com
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f. Verkeer en parkeren 
Het bestuur (Arjan Bosman, Hans Slot) vindt 
nieuwe grootschalige parkeervoorzieningen in de 
binnenstad niet gewenst en draagt deze visie ook 
uit met betrekking tot de herinrichting van het 
Aalmarktgebied. Het pleit voor een autoluwe 
binnenstad, toegankelijk voor de bewoners (en 
goede voorzieningen voor vooral bezoekers van 
oudere binnenstadbewoners), geen doorgaande 
wegen en selectieve commerciële toegang. 

De heer Breedveld kan zich daarmee niet vereni- 
gen. De binnenstad heeft voor zijn economische 
functie voldoende parkeergelegenheid nodig en 
deze kan trouwens ook aan de bewoners ten goe- 
de komen. Het bestuur houdt daarmee volgens de 
heer Breedveld met zijn oppositie tegen een 

nieuwe parkeergarage, te weinig rekening. In de 
Hart van de Stadkrant nr. 90 verklaart het bestuur 
zich zelfs in algemene zin tegen activiteiten die 
autoverkeer naar de binnenstad oproepen. 

Van bestuurszijde wordt hierop geantwoord dat 
dat laatste inderdaad een wat pretentieuze formu- 
lering is. Het bestuur blijft echter bij zijn oppositie 
tegen nieuwe en grote parkeergarages in de bin- 
nenstad, omdat het vreest voor verstopping van 
de binnenstad. Deze is niet berekend op de ver- 
keersstromen die dergelijke garages oproepen. 
De heer Breedveld wordt uitgenodigd zijn eigen 
standpunt uit te dragen in de wijkkrant. 

g. Bouwen en wonen 
Franceline Hendrikse-Pompe somt de belang- 
rijkste bouwprojecten in onze wijken op. 

) 
au Het Rijksmuseum voor Oudheden ver 
anderde vooral van binnen, maar kreeg ook een 
opbouw die zichtbaar en hoorbaar stoorde. Pas in 
de loop van 2000 zal het museum helemaal ver- 
nieuwd zijn. 

Op het voorterrein van de Hortus Bota- 
nicus werden twee gebouwen gesloopt ten be- 
hoeve van een enorme kas met een winkel, wc's, 
kassa, ontvangstruimte, etc. Opening april 2000. 

Ook interieur artikelen 
en zijden bloemen 

Voor de Instrumentenmakersschool op 
de hoek van het Rapenburg en de Nieuwsteeg 
werd een plan gepresenteerd dat in slechte aarde 
viel. Na de heftige reacties van omwonenden, 
maar ook van andere Leidenaren, is het in de 
ijskast gezet. Intussen verpaupert het langzaam. 

Het oude U.B.-gebouw in de bocht van 
het Rapenburg is verbouwd tot Bureau van de Uni- 
versiteit. De achterliggende tuin in helemaal nieuw 
aangelegd, niet helemaal tot tevredenheid van 
veel omwonenden die hechtten aan de oude, weel- 
derige begroeiing. 

De studentenvereniging Catena heeft 
haar gebouw in de Kolfmakerssteeg verbouwd. 

De werkzaamheden aan de kademuren 
en bruggen van de Vliet zijn voltooid. Er is in die 
periode goed en geregeld contact geweest tussen 
bewoners en de gemeentelijke projectleider. 

(Nog) geen bouwwerkzaamheden, maar wel 
onderwerpen om goed in de gaten te houden: 

Binnenste Beter heeft lange tijd 
stilgelegen en er is nog steeds geen nieuws te 
melden 

Aalmarkt (zie ook punt 7) 
Het Bureau Dröge heeft historische onderzoek 
gedaan naar gevels en gedeeltelijk ook naar 
binnenwerk van panden in het Aalmarktgebied. De 
resultaten liggen nu bij de gemeente. 
Projectontwikkelaar MAB heeft op verzoek van de 
gemeente zijn onderzoek in het Aalmarktgebied 
nader gedetailleerd. 
Over de plannen van V&D is nog steeds niets 
bekend. 
De monumentenbeheercommissie heeft zich 
uitgesproken tegen een plein voor de Waag en 
tegen de aanleg van een extra steeg. De rijks- 
dienst monumentenzorg is daar eveneens tegen. 

Ook bij het onderwerp bouwen en wonen blijkt dat 
de leden van de vereniging nauw bij (het uiterlijk 
van) de binnenstad betrokken zijn: 

De heer Breedveld klaagt over de lelijke 
straatverlichting in de Raamsteeg. Terwijl overal in 
de binnenstad straatverlichting naar oud model is 
geplaatst, zijn in de Raamsteeg moderne lantaarns 
te vinden. Mevrouw Richel merkt op dat dat aan de 
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Hoog in de Pieterskerk 

Op 27 mei fietste ik over de hobbelige Kloksteeg 
naar de Pieterskerk. Rond half 6 zou de rondlei- 
ding beginnen door de Pieterskerk. Net niet mis- 
selijk stapte ik af. Bij de Pieterskerk werden de 
wijkbewoners ontvangen met koffie en cake. Ton 
Boon vertelde in het kort over de bouw van de 
Pieterskerk en de vele uitbreidingen in de loop der 
eeuwen. Zo bleek dat de Pieterskerk ooit een 120 
meter hoge toren had. Deze is een flink aantal 
jaren geleden, in elk geval voor de oprichting van 
onze vereniging, ingestort en nooit meer 
opgebouwd. 

/Er werden twee rondleidingen gegeven: een voor 
de dakhazen onder de bewoners en een voor de 
minder stoutmoedigen. De eerste rondleiding 
voerde ons over steigers, door dakgoten en tus- 
sen dakspanten. Tijdens deze tocht werd ook de 
bonte knaagkever getrotseerd. Vanaf de steigers 
was goed te zien dat lang aan de Pieterskerk is 
gebouwd. De zijde aan de Kloksteeg is opgetrok- 
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ken uit verschillende steensoorten die de last der 
jaren niet even goed hebben doorstaan. Op dit 
moment beraadt men zich over de wijze waarop 
men de Pieterskerk gaat restaureren. 

De andere rondleiding hield zich meer bezig met 
het huidige gebruik van de Pieterskerk en de ver- 
bouwingen aan het interieur in verband daarmee. 
Zo zijn in bepaalde stukken van de Pieterskerk 
extra verdiepingen gebouwd voor kantoorruimtes. 
Ook de bewoners die kozen voor de rondleiding 
binnen hebben nader kennis gemaakt met de 
bonte knaagkever. 

De rondleidingen duurde wat langer dan gepland. 
Dat had helaas tot gevolg dat de bijzonder smake- 
lijke bitterballen enigszins waren afgekoeld. De 
volgende lading bitterballen bleek een stuk heter te 
zijn. Met een glaasje bier of fris kon de mond 
worden geblust. De rondleiding was bijzonder en 
organisatie was uitstekend. Hartelijk dank voor de 
goede zorgen! 

Arjan Bosman 

) ) 
) 

De vereniging op de steigers. Foto: Thijs Richel 
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Avontuur in de Pieterskerk 

Nogmaals: Een bijzondere rondleiding op 
zaterdag 27 mei jl. 

Ton Boon, directeur van de Stichting Pieterskerk, 
ontving ons met koffie en cake en vertelde iets 
over de ontstaansgeschiedenis van de kerk die zo 
beeldbepalend voor onze wijk is. Hierbij vind ik het 
verhaal van de 110 meter hoge toren die instort in 
1512 (het geraas duurde drie dagen, de klok 
kwam in de steeg die sindsdien Kloksteeg heet, 
terecht) altijd weer spannend. 

Het werd echter pas echt spannend toen de helft 
van de groep, waarbij ik mij aansloot, via de 
nauwe traptoren aan de ZW-zijde naar de trans 
klauterde. Daar klommen we onder toeziend oog 
van Paul Rietboom (restauratie-architect van 
Bureau Boudewijn Veldman) over het transhek 
heen, de steiger op die aan de West- en Zuidzijde 
is geplaatst ten behoeve van onderhoudswerk- 
zaamheden. 

Het uitzicht over de stad was schitterend, maar 
daar waren we niet in de eerste plaats voor 
gekomen. Van de deskundige leerden we over 
bakstenen met waterschade en Belgisch tufsteen 
met haarscheurtjes. Voor geen enkele situatie is 
een pasklare oplossing voorhanden bij zo'n 
historisch, in zekere zin organisch gegroeid 
gebouw. Daarom wordt er op kleine stukjes iets 
uitgeprobeerd (bv. uithakken en vervangen door 
mortel of nieuwe steen invoegen) en kijkt men na 
een half jaar hoe elk van de oplossingen zich 
houdt. Soms moeten ingrepen van voorgaande 
restauraties weer ongedaan gemaakt worden 
omdat die meer kwaad dan goed hebben gedaan, 
zoals het gecombineerd toepassen van materialen 
die zich bij uitzetting en krimp niet met elkaar 
verdragen. Vaak botsen ook de belangen van de 
commerciële exploitatie van de kerk en het ge- 
bouwbehoud. Snelle temperatuurschommelingen 
zijn funest voor de glas-in-loodramen, maar ook 
voor het orgel. Aan de andere kant moet het 
gebouw wel gebruikt worden om geen doods 
monument te worden. 

) 

De leien daken van de Pieterskerk. Foto: Thijs Richel 
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c. Hart van de Stadkrant 
In 1999 werden vier edities van de Hart van de 
Stadkrant uitgebracht. Carlo van Praag redigeert 
de krant, Ineke Stoop levert technische onder- 
steuning. De oplage bedraagt 2.500 exemplaren. 
De krant bevat advertenties van 12 betalende 
adverteerders en 2 advertenties van bedrijven die 
de vereniging praktisch hulp verlenen of hebben 
verleend. 

Naar aanleiding van de Hart van de Stadkrant van 
maart 2000 merkt de heer Breedveld op dat het 
bestuur zich inzake parkeergelegenheid in de 
binnenstad eenzijdig opstelt. Bovendien gaf het 
artikel over parkeren in deze krant volgens hem 
het standpunt van het bestuur weer, en niet van 

alle leden van de vereniging. Dit punt komt verder 
aan de orde bij 'Verkeer en parkeren'. 

d. Evenementen 
De vereniging heeft meegedaan met een be- 
roepszaak tegen de gemeente. Hiervoor is het 
voortouw genomen door Maredorp/de Camp en 
Pancras-west. De bezwaren richtten zich op het 
aantal evenementen op sommige lokaties, de 
aantallen decibellen die mogen worden 
geproduceerd, de wijze waarop dit gemeten wordt 
en het feit dat vaak pas in een laat stadium 
evenementen worden aangekondigd. In 1999 is 
de zaak tot de Hoge Raad gekomen. De raad 
heeft de gemeente om technische redenen in het 
ongelijk gesteld. 

Het bestuur (Jessica de Lannoy en Arjan 
Bosman) tracht een balans te vinden tussen ener- 

zijds evenementen en anderzijds bewonersrust. 
Daarom hecht het veel waarde aan transparante 
procedures, inspraak en het tijdig en correct 
afhandelen van klachten en bezwaarschriften. 

Het onderwerp evenementen leidt tot een geani- 
meerde discussie, vooral over de overlast die be- 
woners ondervinden. Deze overlast komt voort uit 
diverse geluidsbronnen en de evenementen zijn 
daar slechts één van. Zo is er nogal wat nachtelijk 
lawaai van horecabezoekers. Ook de meeuwen 
die in aantal toenemen en door de gemeente niet 
doeltreffend worden bestreden, veroorzaken 
geluidshinder. De bewoners kunnen in elk geval 
een bijdrage aan de bestrijding van het probleem 
leveren door de meeuwen niet te voederen en 
geen eetbare vuilnis te dumpen. 
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e. Horeca 
Het bestuur van de vereniging (Hans Slot, Carlo 
van Praag) maakte deel uit van een begeleidings- 
groep van het experiment met vrije sluitingstijden 
voor cafés. Uit een onderzoek van de gemeente 
blijkt dat de overlast niet meer, maar ook niet min- 
der is geworden. Het beleid wordt gecontinueerd. 
Het bestuur is daar niet enthousiast over, maar 
heeft besloten verder geen verzet aan te tekenen. 
Dat zou ook geen effect hebben, omdat er een 
grote politieke meerderheid in Leiden is voor vrije 
sluitingstijden. Het bestuur heeft met klem aange- 
drongen op de voortzetting en zo mogelijk de 
intensivering van het handhavingsbeleid rond de 
nieuwe sluitingstijden. Hierbij is het van belang dat 
bewoners die last ondervinden van de horeca 
daarover hun beklag doen. De speciale klachten- 
lijn (het nummer wordt regelmatig in de Hart van 
de Stadkrant vermeld) is daartoe het aangewezen 
middel. Van de klachten die aldus bij de gemeen- 
te binnenkomen wordt een statistiek bijgehouden. 

De verlening van de vergunning voor een coffee- 
shop aan de Korevaarstraat is van de baan. De 
coffeeshop in kwestie heeft nu echter het oog op 
een pand in de Doezastraat. Een groep bewoners 
van het gebied voert actie tegen het plan. Zij wij- 
zen erop dat de coffeeshop in de onmiddellijke 
nabijheid van twee scholen komt te liggen. Niet 
alle aanwezigen zijn beducht voor coffeeshops. 
Veel van deze bedrijfjes geven helemaal geen 
overlast. Een coffeeshop kan echter hinderlijk 
worden als hij deel gaat uitmaken van het uit- 
gaansleven in een buurt. Het bestuur zal bij de 
gemeente schriftelijk protesteren tegen de cof- 
feeshop aan de Doezastraat (zie elders in deze 
krant). De lokatie in de buurt van de scholen is 
daarbij een argument. Verder verzet het bestuur 
zich meer in het algemeen tegen het gemeentelijk 
beleid waarbij alle Leidse coffeeshops in de 
binnenstad worden ondergebracht. 

) 
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Algemene ledenvergadering 

1. Opening en vaststelling van de agenda 
De ledenvergadering 2000 vond plaats op 12 april 
in hotel Nieuw Minerva op de Boommarkt. De 
secretaris, Ineke Stoop, opent de vergadering. Zij 
vervangt voorzitter Hans Slot die in verband met 
werkzaamheden buitenslands verhinderd is. 
Aanwezig waren ca. 30 leden van de vergadering. 

2. Notulen vorige vergadering 
Het verslag van de ledenvergadering 1999 is 
opgenomen in de Hart van de Stadkrant van juni 
van dat jaar. Het wordt zonder wijzigingen 
vastgesteld. 

lg. Jaarverslag secretaris 
Het jaarverslag omvat de gebruikelijke aandachts- 
punten. Het dient daarmee niet alleen als terug- 
blik, maar ook als basis voor een gedachtewisse- 
ling tussen bestuur en leden over de huidige 
stand van zaken. Delen van het jaarverslag zijn in 
de notulen opgenomen. Ook zijn de namen van 
de verantwoordelijke bestuursleden vermeld. 

a. Bijeenkomsten 
Op 21 april 1999 werd de Algemene Ledenver- 
gadering gehouden in stadslokaal Burgerzaken. 
Tijdens de vergadering is een ansichtkaart met 
nuttige adressen gepresenteerd. Deze is met 
enkele wijzigingen in de wijk verspreid. 
Op 27 mei organiseerde de vereniging, samen 
met de wijkvereniging Maredorp/de Camp onder 
de titel De Aa/markt: een brug te veel?! een dis- 

cussiebijeenkomst voor bewoners, winkeliers, 
ambtenaren, bestuurders, belangstellenden. De 
belangstelling voor deze bijeenkomst was 
bijzonder groot: aanwezig waren veel bewoners, 
maar ook ondernemers uit de wijk, journalisten en 
veel Leidse politici, waaronder twee wethouders. 

b. Overzicht leden 
Tijdens de AL V 1997 bedroeg het aantal leden 
van de vereniging 175. Op hetzelfde tijdstip in 
1998 waren dat er 186, in 1999 204 en in maart 
2000 213. In 1998 zijn 27 nieuwe leden verwel- 
komd, in 1999 al 10. Enkele leden verhuisden uit 
de wijk. Een overzicht van het ledental naar straat 
staat hiernaast. (Als u in een straat woont met 
maar één lid van de wijkvereniging, bent u dat. 
Hoog tijd om uw buren lid te maken.) 

straat leden 
Rapenburg 34 
Pieterskerkhof 12 
Langebrug 12 
Jan van Houtkade 10 
Vliet 8 
Rembrandtstraat 8 
Pieterskerkgracht 6 
Kloksteeg 6 
Nieuwsteeg 6 
Hoef straat 5 
Raamsteeg 4 
Aalmarkt 4 
Pieterskerkstraat 4 
Papengracht 4 
Groenhazengracht 4 
Bree straat 3 
Garen markt 3 
Neeltje van Zuytbrouckhof 3 
Doelens teeg 3 
Kaiserstraat 3 
Dief steeg 3 
Heren steeg 3 
Zonneveldstraat 3 
Kolfmakersteeg 3 
Bakkers teeg 3 
Oude Varkenmarkt 3 
5e Binnenvestgracht 2 
Gekroonde Liefdepoort 2 
Gerecht 2 
Bethaniënhof 2 
Boisotkade 2 
Galgewater 2 
Kort Rapenburg 2 
Ruime Consciëntiestraat 2 
Scheepmakerssteeg 2 
Steenschuur 2 
p G Speckhof 2 
Schoolsteeg 2 
Pelgrimspoort 1 
Pesijnhof 1 
Korevaarstraat 1 
Noordeinde 1 
Ketelboersteeg 1 
Ooezastraat 1 
Commanderijpoort 1 
Boommarkt 1 
Begijnhof 1 
Lokhorststraat 1 
Salomonsteeg 1 
Heilige Geesthofje 1 
Molensteeg 1 
Sebastiaansdoelen 1 
St. Jacobsg racht 1 
Sterrenwacht 1 
Arsenaalstraat 1 
Weddesteeg 1 
Buiten wijk 13 

totaal 213 
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Al pratend, kijkend en klauterend constateerden 
we dat 'een leien dakje' van dichtbij óók echt 
gladjes is. Via een comfortabel brede goot gingen 
we één van die geheimzinnige rode dakdeurtjes in 
en kwamen in een compleet onbekende wereld te- 
recht: tussen de trekstangen en de balken van de 
houten kapconstructie, boven de gemetselde 
gewelven van de zijbeuken. Dit was echt kruip- 
door-sluip-door in het halfduister, met de als een 
soort bakstenen iglo's opbollende gewelfbogen 
links van ons. Een fascinerend gezicht. Verwaaid 
en bestoft namen we nog een staartje van de 
parallelrondleiding mee door een kijkje in de Kerk- 
meesterkamer. Terwijl wij vooral de invloed van 
weer en wind op de kerk hadden kunnen aan- 
schouwen, had de andere groep o.l.v. Ton Boon 
tie schade van binnenuit opgenomen. Hier zijn 
vooral de activiteiten van bonte knaagkever en 
kleine houtworm zorgwekkend. Boon: 'Geeft dus 
gul als de Stichting Pieterskerk komt collecteren.' 
Dat zullen we doen Ton! Het biertje na afloop 
smaakte uitstekend. 

José Plevier 
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Hans van Schie Breestraat 140 2311 CX Leiden Tel. 071-512 22 13 

Oost-Indische kers 

Er zijn nog zakjes zaad van de Oost-Indisch kers 
te krijgen bij de Hortus. Mocht u de zaai-instructie 
uit de vorige krant verloren zijn: op een zonnig 
plekje in de grond of een pot, liefst niet al te 
vruchtbare grond, en goed nat houden. Deze 
soort, de Tropaeolum majus, blijft niet laag aan de 
grond en moet een beetje geleid worden. Aan de 
éénjarige plant komen bloemen in alle schake- 
ringen tussen geel en diep-oranje. 

Franceline Hendrikse-Pompe 

» 

) 

Tussen binnen- en buitendak van de Pieterskerk. Foto: Thijs Richel 
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Én é
i c h t i H De Stichting werkt samen met meerdere organi‑Stichting Aalmarktgebied saties enbelangengroepen. Met de buurt- enhoudt Nieuwsbrief ten doop wijkverenigingen, het Cultureel Platform Leiden, de
| Vereniging Oud Leiden, het Cuypers GenootschapBezorgde Leidenaren die zich niet kunnen vereni- en de Bond Heemschut wil de stichting invloed

gen met de gemeentelijke plannen voor het Aal- uitoefenen op het Aalmarktproject.
marktgebied hebben besloten hun krachten te RN .
bundelen in de Stichting Aalmarktgebied. De Het bestuur van de stichting bestaatuit Caroline
stichting wil de stedelijke kwaliteit ter plaatse Han (voorzitter), RobOnel (secretaris) en Joop
versterken. Centraal staat het behoud van de Gijsman (penningmeester).Woordvoerders zijn
waardevolle panden die door de nieuwbouw- Peter Cambier (cambier.vandermeer @planet.nl,
plannen van de gemeente worden bedreigd. = 5220340) en Rob Onel (zr 5143476).

De Stichting Aalmarktgebied is geen actiegroep Met de Nieuwsbrief wil de stichting u op de hoogte
die zich louter verzet tegen de gemeentelijke houden van haar activiteiten en van de gebeur‑
plannen, maar zij streeft wel naar het behoud van tenissen rond het Aalmarktproject. Het eerste
‚het monumentale karakter van het gebied. Daarbij nummer verscheen in mei van dit jaar. Het is de 2@estde stichting voor kleinschaligheid in plaats bedoeling dat de Nieuwsbrief vier maal per j a a r
van grootschaligheid: geen megastores, maar verschijnt.
kwaliteitswinkels en woningen in de huidige
bebouwing rond de Aalmarkt. Carlo van Praag zm

Het Bestuur van de Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en Levendaal-West is sinds oktober 1998
samengesteld als volgt:

naam functie of aandachtsgebied adres postcode

Hans Slot voorzitter, horeca Langebrug 20 F 2311 TL
Ineke Stoop secretaris Aalmarkt 13 2311 EC
Mark Meelker penningmeester Aalmarkt 11 2311 EC
Franceline Hendrikse-Pompe bouwen, wonen Vliet 33 2311 RD
Arjan Bosman evenementenbeleid, verkeer Rembrandtstraat 4 2311 VW
Carlo van Praag Hart van de Stad krant Hoefstraat 65 2311 PR

gPesteus 11016 2301 EALeiden telefoon 071 5145684 e-mail: hart.van.de.stad@eudoramail.com Ad

Erevoorzitter: R.J. van Cruijsen Erelid: J.J.M. Gerritsen

lid/donateur van deVereniging voor Pieters- enAcademiewijk enLevendaal-west, en verklaart
decontributie/donatie adf tehebben overgemaakt opgiro 366 44 16van devereniging.

(datum) (handtekening)

De contributie bedraagt per jaar f 10per gezin of f 7,50 voor eenpersoonshuishoudens.


